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Isten vizet ad a pusztában

„Menj végig a nép előtt, és végy magadhoz néhányat Izráel vénei közül, vedd kezedbe 
botodat is, amellyel a Nílusra ütöttél, és menj! Én majd ott állok előtted a sziklán, a Hó-
reben. Üss a sziklára! Víz fakad belőle, és ihat a nép. Mózes így cselekedett Izráel vénei 
előtt. Azután elnevezte azt a helyet Masszának és Meribának, Izráel fiainak perlekedése 
miatt, mert így kísértették az Urat: Közöttünk van-e az Úr vagy sem?” (2Mózes 17,1-7)

Élő víz

 A szomjúság kínzó, nem sokáig bírja az ember. Különösen a pusztában! Izráel népe 
újra zúgolódott. Elfelejtették, hogy Isten fürjeket és mannát adott nekik. Nem hittel men-
tek oda Mózeshez, hogy imádkozzon értük, hanem majdnem köveket ragadtak, és ezt 
kiáltozták: Minek hoztatok ide minket, ahol meg fogunk halni?!

	 A	víz,	az	élet	lehetősége	hiányzott.	Elgondolkodtató,	hogy	bár	„az Úr parancsa sze-
rint mentek táborhelyről táborhelyre”,	mégsem	volt	ivóvize	a	népnek.	Nem	törődik	az	
Úr	a	népével?	Vagy	éppen	fordítva	van?	Inkább	nem	törődik	az	ember	Istennel.	Nem	
ismeri	azt,	aki	gondját	viseli,	és	ezért	kerül	veszélybe.	Ebben	az	esetben		próbatételről	
volt	szó.	A	szabadulást	átélt	nép	képes-e	bízni	abban	az	Úrban,	aki	kivezette	őket	a	rab-
szolgaságból	és	egy	új	élet	 lehetőségével	ajándékozza	meg	őket.	Igaz,	erre	várni	kell.	
Hittel kell várni. Minden ember tudja, hogy vannak az életünkben nehezen járható utak, 
élhetetlennek	tűnő	helyzetek.	Aki	azonban	Isten	ígéretét	kapta,	annak	nem	kell	kételked-
nie, csak bíznia.

	 Megdöbbenve	 olvastam	 a	 Lydia	 női	 magazin	 szerkesztőnőjének,	 Erzsébetnek	 a	
könyvében, hogy milyen „pusztaságokon” ment keresztül, de az Úr mindig vele volt. 
Egy karácsony este annyira beteg volt, hogy az orvos lemondott róla, s arra kérte, hogy 
végrendelkezzen,	mert	meg	fog	halni.	Ekkor	Erzsébetnek	eszébe	jutott,	hogy	valakitől	



régebben olyan ajándékot kapott, amit csak az ünnepen szabad felbontania. Hol is van 
az	az	ajándék?	Bontsuk	ki!	Kibontották,	és	döbbenettel	látta,	hogy	egy	pár	túracipő	volt	
benne. Ránézett a férjére és kimondta: Ezek szerint fogom én ezt még hordani. S való-
ban, meggyógyította az Úr.

 A pusztai nép itt azt kérdezi, hogy „vajon közöttünk van-e az Úr, vagy sem?”- bár 
még a vándorlás elején tartanak, már kétségbe esnek, nem bíznak az Úrban. 

A lelki kőszikla

	 Az	1Korinthus	10,1-4	szerint,	velük	ment	a	lelki	kőszikla,	aki	a	Krisztus	volt.	„Még-
is a többségükben nem lelte kedvét az Isten, ezért elhullottak a pusztában a hitetlenségük 
miatt.” Nem elég tehát elindulni, végig is kell menni az úton.

 A nép zúgolódása miatt Mózes az Úrhoz kiáltott, aki így szólt: vedd a botodat, és sújts 
a	kősziklára,	és	ihat	a	nép!	Isten	szavára	ez	a	bot	Isten	hatalmának	eszköze	volt.	Látta	a	
nép és a vének, hogy Mózes Isten szavára cselekedett. De ez a bot ugyanaz a pásztorbot 
is	volt,	amivel	legeltette	a	juhokat	a	pusztában.	Ez	a	bot	Mózes	teljes	csődjének	jelképe	
is volt, hiszen menekülnie kellett Egyiptomból, miután megölte az egyiptomi felügye-
lőt.	„Nem	vagyok	én	jó	másra,	minthogy	juhokat	legeltessek,	mert	magam	szolgáltattam	
igazságot.” Amikor az Úr  kezébe tesszük magunkat, megváltoznak az indítékaink. Az 
eszközök, melyekben bíztunk, elvesztik értelmüket, vagy éppen más értelmet nyernek, 
ahogyan	Mózes	botja	most	egy	különleges,	új	hatalommal	bírt.	Mózes	rásújtott	a	kőszik-
lára, s áldásvíz fakadt a népnek. Az Úr ennyire kegyelmes. A több százezeres nép és jószá-
gaik vízhez jutnak, nem pusztulnak el. Igaz, nem érdemelte meg a nép ezt a csodát, mint 
ahogyan	többnyire	mi	sem	érdemeljük.	Tudjuk,	hogy	az	a	kőszikla	a	pusztában	a	Krisztus	
volt.	Mellette	nem	lehet	elveszni,	nem	lehet	szomjan	halni,	mert	belőle	élő	víz	fakad.

 A samáriai asszonynak Jézus azt mondta: „Ha ismernéd az Isten ajándékát, s hogy ki 
az, aki inni kér tőled, te kértél volna tőle élő vizet.”	Mert	aki	a	közönséges	vízből	iszik,	
újra	megszomjazik,	de	aki	abból	a	vízből	iszik,	amit	Ő	ad,	ami	Isten	kegyelme,	az	örök	
élet	vize	fog	felbuzogni	annak	belsejéből.	Forrás	lesz	a	szívében,	amiből	meríthet.	Aki	
szomjazik,	akinek	a		le	ke	Istenre	vágyik,	aki	elfogadja	az	Ő	kegyelmét,	az	lehet	Isten	
gyermeke.

	 Azért,	hogy	ez	a	víz	felfakadjon,	erre	a	kősziklára	„rásújtottak.	Jézus	érettünk	vál-
lalta,	hogy	az	ítéletet	magára	veszi;	megütött	szikla	lett.	De	ebből	a	sziklából	valóságos	
élet fakadt, ami az egész világra kiáradt. Jézus mondta: „aki szomjazik, jöjjön hozzám, és 
igyon!” (János 7, 37-39).

 Annyi mindennel próbálja az ember eloltani a szomját. A magyar nép is próbál vígan 
élni. Sokan vannak, akik kevés pénzüket is elisszák. Mások különféle eszmékbe, Krisz-
tuson	kívüli	hitekbe	kapaszkodnak.	Még	a	hívő	emberek	is	sokszor	elfelejtkeznek	az	élő	
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víz forrásáról és ásnak maguknak repedezett kutakat, amelyek nem tartják a vizet. Még 
az egyházban is sok a kiszáradt lélek.

A jó szomjúság

Van egy olyan szomjúság, ami nem baj, ha kínoz: Isten annak örülne, azt várja, hogy 
mi,	az	Ő	népe	sóvárogva	szomjazzunk	Őutána,	mert	akkor	tud	megelégíteni	bennünket.	
Máté 5,6.

 A pusztában vándorló nép így zúgolódott: „Vajon közöttünk van-e az Úr, vagy 
nincs?” De valójában nem kívánták, hogy ott legyen velük Isten, nem vágytak közösség-
ben lenni Vele, hanem csak azt kívánták, hogy Isten bizonyítsa be, tud-e adni vizet. Csak 
a csodára van szükség? Istennek csak az áldásait kívánjuk? Csak a földi gondviselés 
megtapasztalására	vágyunk?	Valóban	kérjük,	hogy	közöttünk	legyen	Ő	maga?	Az	Úr?		
Őt	magát	kívánjuk	személyesen,	és	mint	közösség	is?	Egy	ébredésről	szóló	könyvben	
olvastam: „Nem a jó igehirdetőkért jön közénk Isten egy ébredéssel, hanem a kollektív 
szomjúságunk vonja ide az ébredést.’’ 

	 Az	„Átváltozások’’	című	filmben	látjuk,	hogyan	válaszol	az	Úr	erre	a	kínzó	szom-
júságra: pl. Ugandában,  amikor össze volt omolva a gazdaság, az aids járvány tombolt, 
katonák	pusztítottak,	a	keresztények	templomait	lerombolták,	az	erdőben	titokban	jöttek	
össze	a	hívők	imádkozni.	Szomjaztak	az	Úr	után,	könyörögtek	a	hívek	ébredésért,	bűn-
bánattal. Az imáknak az lett a következménye, hogy ébredés lett az egész országban, 
megfordultak a borzasztó társadalmi folyamatok. Bátorodjunk fel arra, hogy várjuk, az 
Úr munkáját, várjuk az ébredést!  Imádkozzunk szomjúságért, hogy ihassunk az Úr Jézus 
vizéből!	Isten,	Jézus	Krisztusban	áldást	akar	adni.	Ha	megtapasztaltuk,	hogy	bűneinket	
megbocsátotta, nyomorúságunkból kihozott, akkor vegyük komolyan, hogy Jézus azt 
mondja:	„aki	hisz	énbennem,	ahogy	az	írás	mondja,	annak	a	belsejéből	élő	víznek	folya-
mai	ömlenek.”	Ezt	a	Szent	Lélekről	mondta,	akit	vesznek	a	benne	hívők.

A Szentlélek az Élő Víz

	 Isten	elküldte	Szentlelkét,	és	nemcsak	azt	akarja,	hogy	csak	egy	kicsit	kapjunk	az	Ő	
Lelkéből,	hogy	szomjan	ne	haljunk,	hanem	túláradó	folyamokról	beszél,	ami	kiárad	a	
környezetre, a világra. Kérjük, hogy általunk valami fény és élet áradjon a beteg és szo-
morú	életekbe.	Hogy	ez	megtörténjen,	talán	előbb	bennünk	kell	egy	akadályt	leküzdenie,	
aztán tud szabadon áramolni. Az ártézi vízért mélyre kell fúrni, hogy feltörjön, s amikor 
hirtelen	nagy	nyomással	feltör,	sok-sok	szennyet	hoz	fel	először.	Sokszor	az	Úr	is	mélyre	
akar	fúrni	a	szívünkbe,	hogy	megtisztuljunk	a	bűnöktől	és	használni	tudjon	bennünket.	
Ezt	várjuk.	Isten	ezt	meg	is	tudja	tenni	és	meg	akar	bennünket	áldani	ezzel	az	élő	vízzel.		
A szívünket szeretné átváltoztatni, hogy megteljünk élettel. Az Úr meg akar eleveníteni,  
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vágyjuk,	hogy	még	nagyobb	erővel	úgy	legyen	közöttünk,	hogy	ne	csak	mi	kaphassunk	
áldást, hanem kiáradhasson rajtunk keresztül erre a világra is. Áldjon meg bennünket 
ezzel az Úr és adja meg, hogy megtapasztalhassuk az ébredés csodáját!

                                                                                                                      Kiss Ella

 Isten ajándékai a pusztában – mátraházai áldások

 Családommal 12 éve minden nyári családos Parakletos konferencián részt veszünk. 
Július utolsó hetében idén is Mátraházán voltunk. A hét témája „Isten ajándékai a pusz-
tában” volt, a 2Móz15-19. alapján hallhattunk tanításokat arról, milyen próbák érték a 
zsidó népet pusztai vándorlás során és Isten hogyan tett velük csodákat.

 Hallottunk tanítást a dicsőítő lelkületről és a jó dicsőítő énekről Mózes éneke alap-
ján.	Ez	a	szabadítás	feletti	örömből	születik,	erőteljes	és	Isten	hatalmáról,	nagyságáról	
szól. Kell, hogy bennünk is új ének szülessen, olyan, amely inspirál, örökkévaló és a 
mennyben is jegyzik, mint Mózes énekét, amely a Bárány éneke is. 

 A vándorló nép zúgolódásait tanulmányozva megvizsgáltuk a szívünket, hogyan 
közöljük mi a szükségeinket Isten felé. Kérünk vagy számon kérünk? Mi is azt hisszük, 
mint a zsidó nép: ha Isten vezet, az útnak akadálymentesnek kell lennie. De Isten próbák 
elé	állítja	az	ő	népét,	mert	a	pusztában	derül	ki	igazán,	mi	van	bennünk.

 A mannaszedés története szembesített bennünket azzal a kérdéssel, hogy mit tu-
dunk kezdeni a hiánnyal, a szükséggel? Tudjuk-e a holnapot Istenre bízni? Tudunk-e 
minden	nap	hitből	élni?	A	zsidó	népnek	minden	este	át	kellett	élnie,	hogy	a	manna	elfo-
gyott.	A	mannát	egymásért	kellett	gyűjteni,	Isten	adta,	de	nekik	kellett	összeszedni.	Egy	
teljes	ómernyit	meg	kellett	őrizniük	a	jövendő	nemzedékek	számára;	nekünk	is	emlékez-
nünk	és	emlékeztetnünk	kell	gyermekeinket	arra,	hogy	az	Úr	a	Megtartó,	a	Gondviselő.

 Különleges áldásokban volt részünk szerda este, amikor az Úrra várakoztunk és a 
Szent	Lélek	nagy	erővel	ott	volt	közöttünk	és	bennünk.	Megtérésre	indított	vagy	éppen	
életünk újbóli odaszentelésére, hogy kőszikla életünkből élő víz fakadjon.

 Amikor a zsidó nép zúgolódott, Isten kiszolgáltatta őket Amáléknak.	Figyelmez-
tetés ez a mi számunkra is: ha elhagyjuk az Úr útját, megengedi a kiszolgáltatottságot. 
De	ha	megerősödünk	a	bizalomban,	abban,	hogy	Isten	trónja	közöttünk	van	és	bármikor	
odafordulhatunk hozzá,  megment bennünket. Ahogyan Húr és Áron tartották a csata 
végéig	Mózes	karjait,	úgy	kell	nekünk	is	támogatni	szellemi	vezetőinket.

 Jetró látogatásának történetéből a mi számunkra a tanulság az, hogy Istennek fon-
tos a család egysége és a tiszteletadás a családtagok között. Legyünk hálásak egymásért. 
Megszégyenítő,	hogy	míg	a	zsidó	nép	zúgolódott,	 Jetró,	az	 idegen,	örvendezett	azon,	
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Isten milyen csodálatosan szabadította ki a népet Egyiptomból.

 A hét utolsó áttanulmányozott története a zsidó nép Istennel való találkozása volt: 
az Úr leszállt a Sínai-hegyre a nép szeme láttára. Isten komolyan veszi a szövetségkötést 
és	arra	figyelmeztet	bennünket,	hogy	mi	is	vegyük	komolyan.	Ezt	leginkább	az	Úrvacso-
ra	vételekor	kell	szem	előtt	tartanunk.

	 A	következő	évben,	ha	Isten	is	engedi,	továbbmegyünk	a	zsidó	nép	vándorlásának	
történetében. Bátorítok és hívok minden kedves Testvért, jöjjön el és részesüljünk együtt 
az újabb áldásokban!

Rózsahegyi Emőke

Átadott jövő

	 Az	utóbbi	időben	a	mindennapi	események,	nehézségek	nagyon	nyomasztottak,	egy-
re	 inkább	 azokra	 néztem	 és	 a	 lehetséges	 negatív	 jövőt	 valóságosabbnak	 hittem,	mint	
Isten gondoskodását. Éppen úgy mint a zsidók, amikor megkérdezték: „Mit igyunk?” 
Három nap alatt elfelejtették a Vörös-tengeri átkelés csodáját és zúgolódni kezdtek. Én 
azt	hittem,	átadtam	az	életemet	az	Úrnak,	de	Ő	megmutatta,	hogy	bár	tudom:	a	múltamat	
eltörölte,	a	jelenben	gondomat	viseli,	mégis	a	jövőmet	nem	adtam	át	igazán.	Ezért	a	jö-
vőmet	is	odaadtam	az	Úrnak,	teljes	bizalommal.		

 A hét végén az úrvacsora alkalmával Igét kapunk és ezek minden esetben nagyon 
meghatározók	az	életemben:	hol	megítélnek,	hol	bátorítanak,	megerősítenek,	hol	ígére-
tet kapok, áldást. Most ezt az igét kaptam: „Elhervad a virág, de Istenünk igéje örökre 
megmarad” (Ézs40,8).	Megerősítés	volt	ez	számomra,	hogy	a	jövőm	jó	kezekben	van	és	
mindaz, ami a földi életemben történik velem, nem annyira fontos, mert Isten igéje örök 
és abban kell megmaradnom.

Rózsahegyi Emőke

Várakozás Istenre

 A mátraházi Parakletos családi konferencia két estéjének is ezt a címet adtuk: Vá-
rakozás Istenre. Az igehirdetés után énekeltünk és imádkoztunk, majd Sámuel és Má-
ria-módján vártunk az Úr hangjára. Sámuel egykor ezt mondta: „Szólj Uram, mert hallja 
a te szolgád!” Mária pedig csak Jézus jelenlétében kívánt lenni, hogy a „jobb részt 
válassza” életében.
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 A beragadt csapok 
	 Eleinte	úgy	éreztük	a	várakozásban,	mintha	szülés	előtt	lennénk.	Aztán	valaki	meg-
osztotta	 látomását	 	a	berozsdásodott	csapokról.	Ezt	mondta:	 Isten	élő	vize	 itt	van	kö-
zöttünk és bennünk, de már régen nyitottuk ki szabad szívvel a csap szelepeit, tehát 
szívünket és szánkat, hogy Isten lelki ajándékai megnyilvánuljanak, és áldása szabadon 
kiáradjon a közösség építésére.
 Bűnbánat és áttörés
	 Bűnbánat	tartás	közben	Isten	erőteljes	prófétai	igével	ajándékozott	meg	bennünket	
az üdvösség napjával kapcsolatban. Egy édesapa átadta nyilvánosan életét az Úrnak. 
Elmondása szerint Isten az Ige és a felhívás hallgatása közben megmutatta neki, hogy 
fiatal	éveiben	hogyan	mentette	meg	a	biztos	meghalástól,	amikor	a	Tiszába	ugrott.	Majd	
a megváltás keresztjét is látta és megértette, hogy most Jézus keresztáldozata a biztos 
kárhozattól mentheti meg.

	 Életátadását	és	Istennel	való	találkozását	egész	családjának	elmondta,	s	jó	őket	látni,	
ahogy férj és feleség, öt gyermekükkel együtt, jönnek az istentiszteletekre.
 Az egy szál virág titka
 Egy középkorú hölgy imádságot kért az otthoni feszült viszonyok javulása érdeké-
ben. Isten egy sajátos képpel segítette a békesség útjának megtalálásában: az imádkozó 
az otthoni ház körül egy virágoskertet látott. Az üzenet pedig ennyi volt: „minden nap 
személyesen ajándékozd meg családtagjaidat a szeretet egy-egy virágszálával!”
 Gyógyítás előtt bizonyságtétel
	 Betegekért	 is	 imádkoztunk.	Mielőtt	 ezt	megtettük,	 többen	 felálltak	 s	 bizonyságot	
tettek	arról,	hogy	a	közelmúltban	Isten	miként	gyógyította	meg	őket	irgalmából.

 Összességében elmondhatjuk, nem nekünk kellett Istenre várakoznunk Mátraházán, 
hanem Isten várt ránk, hogy mihamarább befogadjuk hit által személyét a Szentlélek 
által. Mert igaz a 165. énekünk: „Itt van Isten köztünk, jertek Őt imádni, hódolattal elé 
állni… Általjársz Te mindent, Rám ragyogni engedd Életadó, áldott Lelked! Mint a kis 
virág is Magától kibomlik, Rá ha csöndes fényed omlik…”

Dr. Tatai István

Megtérésem története

 Régóta érzem, hogy változtatnom kell az életemen. Mindig halottam „valamit”, de 
nem hallottam tisztán. Eljártunk vasárnap templomba, ahogy utazós életünk engedte, és 
csendben, szeretetben neveltük öt gyermekünket feleségemmel. Minden szépen alakult, 
gyönyörű	 gyermekek,	 szerető	 feleség,	 jó	munkahely,	 anyagi	 biztonság.	Mindeközben	
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azért éreztem azon kompromisszumok hatását, amit saját lelkemmel kötöttem, hogy ez 
még belefér, más is így csinálja, stb.

	 Egyik	nap	jött	a	lehetőség,	hogy	csatlakozhatunk	a	nyári	családi	táborhoz	Mátrahá-
zán. Gondolkodás nélkül rávágtam, hogy megyünk, pedig még azt sem tudtam, hogy hol 
van	és	mit	fogunk	ott	csinálni.	Éreztem	valamiféle	erőt,	ami	azt	súgja,	hogy	nekünk	ott	a	
helyünk és mennünk kell.

	 Hogy	 a	 táborba	 eljussunk,	 sok	 akadályt	 kellett	 legyőznünk.	Az	 utazás	 napjának	
reggelén	még	dolgoznom	kellett	egy	sürgős	munkán,	az	autónk	pedig	bedöglött.	Végül	
mindkettőt	sikerült	megoldani	és	eljutottunk.

 Olyan szeretet fogadott, amelyen csodálkoztam, hiszen csak néhány embert ismer-
tem.	Az	 első	 alkalmon	 azonban	 kezdett	 a	 világosság	 szívembe	 áradni.	Meghallottam	
valamit Isten szavából. Még nem szólt tisztán, de éreztem, hogy jó az, amit hallok. Az 
egymást	követő	alkalmak	és	imádkozások	egyre	értehetőbbé	tették	a	szót.	Így	jutottam	
el	egyik	esti	alkalmon	a	bűneim	megvallásáig.

	 Amikor	készültem	letenni	bűneimet	Jézus	elé,	éppen	elkezdett	hangos	szóval	imád-
kozni	egyik	testvérünk,	melynek	hatására	olyan	erős	képet	kaptam,	hogy	úgy	éreztem	
ott	vagyok	a	kereszt	alatt.	Letettem	a	bűnöket.	Ekkor	a	kereszt	mögül	megindult	a	víz	és	
elmosta azokat, de velem együtt. Becsuktam a szemem, majd amikor kinyitottam, a Ti-
sza	alján	találtam	magam.	Itt	jártam	már	egyszer.	Tinédzser	koromban,	amikor	egy	edző-
táborban	Tokajnál	sátoroztunk	a	rakamazi	parton.	Az	edzések	között	a	stégről	ugráltunk	
a vízbe. A hely sajátossága, hogy itt csatlakozik a Bodrog a Tiszába, így a vízmélység 
igen	jelentős.	Ez	természetesen	kihívás	egy	fiúnak,	aki	éppen	próbálgatja	a	határait.	El	is	
fogadtam a kihívást, ami így visszagondolva inkább kísértés volt, és beugorva a Tiszába 
lemerültem	az	aljára.	Úgy	gondoltam,	hogy	majd	ott	megfordulok	és	egy	erős	rúgással	
a felszínre jövök. Nem így történt. Az aljzat csupa iszap volt. Térdig süllyedtem benne, 
és	beleragadtam.	Meghűlt	bennem	a	vér	és	egy	pillanatra	elhagyott	az	erőm.	A	zavaros	
víz miatti teljes sötétség és az 5-6 m-es víz okozta nyomás, a lelkemet is majdnem agyon 
nyomta.	Ekkor	azonban	hirtelen	egyértelművé	vált	a	megoldás,	csak	engedelmeskedtem	
neki. Hogy ez honnan jött? Eddig nem tudtam, de ma már tudom. A lábaim megmered-
tek,	lábfejem	előrefeszült	és	elkezdtem	a	karjaimmal	erőteljesen	evezni.	Ezzel	sikerült	
kiszabadulnom.	Természetesen	minden	másodperc	óráknak	tűnt,	és	majdnem	úgy	is	volt,	
mert	amint	felfelé	 igyekeztem	el	 is	 fogyott	a	 levegőm,	vizet	nyeltem.	A	felemelkedés	
közben	erősödő	fényt	és	annak	kiteljesedését	a	felszínen,	nem	tudom	szavakba	önteni.	
Túléltem.	A	barátaim	csak	azt	látták,	hogy	feljőve	köpködöm	a	vizet	és	levegőért	kapko-
dok, de nem tudták, hogy mi történt velem és nagyon nem is kérdezték amikor azt látták, 
hogy kimászok a stégre. Ezt az emléket magamba zártam, azóta nem is beszéltem róla 
csak néhány embernek. Lassan el is felejtettem.

Ahogy ezt az emléket ott imádkozva újraéltem, megszólalt István: „Aki úgy érzi, hogy 
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az Úr megszólította, jöjjön ki most! Ne szalassza el a lehetőséget!”  Én azonnal enge-
delmeskedtem, mert megértettem, hogy egyszer már megmentett és szólt hozzám az Úr, 
csak	nem	figyeltem.	Majdnemhogy	a	saját	diadalmamnak	tartottam	a	megmenekülést,	
bár az, hogy nem beszéltem róla azt mutatja, hogy legbelül tudtam az igazságot.

 Ez a tábor és az ottani alkalmak megmutatták a megtérés útját és megértettem elhí-
vásomat. Jó volt engedelmeskedni neki. A Szentlélek betöltött azon az estén és az óta is 
munkálkodik bennem. Másképp látom a világot és magamat. Sok mindennel szembe kel-
lett	néznem,	amihez	korábban	nem	volt	erőm,	de	most	meg	tudom	tenni.	Ezt	a	változást	
minden	nap	megköszönöm	és	dicsőítem	az	Urat	az	Ő	munkájában.

Baróthi Balázs

„Jöjjetek, lássátok az Úr tetteit, aki bámulatos dolgokat művel a földön.”
(Zsolt 46,9)

	 Isten	hatalmas	kegyelméről	és	szeretetéről	szeretnénk	bizonyságot	tenni.	Az	Úr	ezen	
a nyáron minden téren megmutatta irgalmát és hatalmát. Ezek közül az egyik volt, hogy 
júliusban	ifjúsági	táborba	mentünk	fiataljainkkal,	ahol	a	Szentlélek	munkáját	és	jelenlétét	
tapasztalhattuk	meg	rendkívüli	módon,	amelyről	a	továbbiakban	ők	is	beszámolnak	majd.

 Nekünk Isten különleges vezetését volt csodálatos megélni a táborral kapcsolatban. 
Két igét nagyon a szívünkre helyezett az Úr, melyek egyben ígéretek is voltak: „Újonnan 
kell születnetek”, illetve „Ők pedig kitartóan részt vettek az apostoli tanításban, a kö-
zösségben, a kenyér megtörésében és az imádkozásban”. Azért volt különleges a Lélek 
vezetése, mert folyamatosan bontotta ki, hogy mit, melyik nap kell hangsúlyoznunk az 
üzenetek közül személyre és csoportra szólóan.

	 Az	utolsó	előtti	este	egy	önismereti	tesztet	töltettünk	volna	ki	a	fiatalokkal	a	tékozló	
fiú	 példázata	 alapján,	 de	 Isten	Lelke	 úgy	 leszállt	 közénk,	 hogy	mindegyik	 fiatalt	 na-
gyon	megérintette,	és	valóságosan	átélhettük	az	Úr	jelenlétét.	Másfél	órát	dicsőítettük	
Őt,	majd	egy	olyan	ima	közösséggel	ajándékozott	meg	bennünket,	amelyben	több	fiatal	
bűnei	megvallása	után,	átadta	az	életét	Krisztusnak.	Megdöbbentő	volt	megélni	Krisztus	
hatalmas	szeretetét,	hogy	Ő	szuverén	Úr,	aki	akkor	látogat	meg	minket,	amikor	akar,	ez	
az	Ő	döntése.	Csoda	volt,	mely	egyedül	Isten	kegyelme.

Dömötör házaspár
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Uram, nyisd meg a szemüket, hogy lássanak!

	 Az	idei	ifjúsági	táborba	hétfőn	mindannyian	Istentől	eltávolodva	érkeztünk,	és	akkor	
még senki sem sejtette, hogy mi vár ránk. 

 A tábornak a központi témája és célja az volt, hogy megismerkedjünk Jézus Krisz-
tussal és önmagunkkal. Ebben segített nekünk Elizeus élete és csodatételei, és a tékozló 
fiú	példázata.	A	délelőtti	áhítatotokon	Elizeussal	foglalkoztunk,	esténként	pedig	a	tékoz-
ló	fiú	példázatával.

 A táborba néhányan már megtértként érkeztünk, de ugyanakkor sokan voltak olya-
nok is, akik még nem fogadták el az Úr Jézust személyes megváltójuknak és Uruknak.

	 Ahogy	teltek	a	napok	egyre	inkább	kezdtünk	kiszakadni	a	hétköznapi	közegből,	és	
mindenkit megérintettek az elmúlt napok áhítatai, csendességei, beszélgetései.

	 Eljött	a	csütörtöki	nap.	A	délelőtti	áhítaton	Elizeussal	mentünk	tovább.	Azt	a	törté-
netet	vettük,	amikor	Arám	királya	üldözi	Elizeust,	és	ebből	az	ige	részből	azt	emeltük	ki,	
hogy: „Uram, nyisd meg a szemét, hogy lásson!”  Csak az Úr tudja megnyitni a szemün-
ket, hogy lássuk magunkat, a helyzetünket. Mindannyian „vakok” vagyunk, míg az Úr 
meg nem nyitja a szemünket, és addig nem fogunk látni és „csodát” átélni. Már akkor 
éreztük, hogy valami rendkívüli fog történni. 

	 Elkezdtük	az	esti	alkalmat,	úgy	ahogy	szoktuk:	énekeltünk.	Ez	az	éneklés,	dicső-
ítésbe ment át, és eközben leszállt közénk a menny, és a Szentlélek munkája által ima 
közösségben	voltunk	együtt,	amely	mindenkit	megérintett	és	bűnvallásra	indított.	Aznap	
este sokan fogadták Jézust a szívükbe, mint Megváltójukat, és nagyon sokunknak meg-
nyitotta	a	szemét,	hogy	lássuk	az	Urat,	és	az	ő	csodáit.	

 Péntek reggel egy egészen szoros közösségként ébredtünk, és mindannyiunk szívé-
ben már ott volt Jézus. Nagyon áldott tábor volt, mindenki hálás szívvel távozott, hogy 
megismertük	Jézust	és	önmagunkat.	Istené	legyen	a	dicsőség	ezért!

Vecsési ifisek

Életem fordulópontja

	 Az	én	történetem	a	konfirmáció	után	egy-két	évvel	kezdődik.	Egyszer	hazafelé	jövet	
találkoztam	egy	 ismerősömmel,	aki	velem	egy	 időben	konfirmált.	Megkérdezte,	hogy	
van-e kedvem eljönni egy ifjúsági órára. Elmentem, és ezután elkezdtem járni alkalmak-
ra. Ekkor csak egy célom volt: hogy találjak magamnak egy párt. Ez az „üresjárat” két 
évig tartott, amikor is gyülekezetünkbe új lelkipásztor házaspár érkezett. 

	 Nem	sokkal	ezután	volt	egy	ifjúsági	találkozó	Alsónémedin.	Ezt	követően	elkezd-



tem	a	vasárnapi	istentiszteletekre	is	járni.	Amikor	aztán	fejlődött	a	fiatalok	közössége,	
elkezdtünk	 táborokba,	valamint	csendes-hétvégékre	 is	 járni.	Ezeken	hallottam	először	
igazán Istent, viszont nem válaszoltam a hívására.

	 Ezután	megismertem	egy	társaságot	a	világi	életből.	Elcsábított	ez	a	szélesebb	kö-
rökre	nyíló	társaság,	és	ebből	adódóan	megint	csak	a	pártalálás	lebegett	a	szemem	előtt.	
Közben jártam az alkalmakra is. Azt gondoltam mindkét út felvállalható és van átjárás a 
kettő	között.

	 Mindennek	az	lett	eredménye,	hogy	eltávolodtam	Istentől,	és	belemerültem	a	világi	
életbe. Kimaradoztam a suliból, mert mindig vártak az „izgalmasabbnál-izgalmasabb” 
programok. A jegyeim is romlottak. Az év végére olyan helyzetbe kerültem, hogy az 
érettségin	sajnos	megcsúsztam,	sőt	matematikából	meg	is	buktam,	amit	csak	ősszel	sike-
rült kijavítanom.

	 Időközben	egyre	mélyebbre	süllyedtem:	cigarettázni	kezdtem,	rendszeresen	jártam	
szórakozni	 a	 hétvégeken.	 Fáradt	 voltam	 és	 kimerült.	Mindez	 azért,	mert	 nem	 tudtam	
teljes szívvel az Úr mellett dönteni.

 A fordulópont és a változás az idei ifjúsági csendes héten érkezett el. Isten Szentlelke 
megérintett,	és	végre	az	Ő	kegyelméből	igent	mondtam	hívására.	Azt	mondtam:	Atyám,	
elhiszem,	hogy	Fiad	meghalt	értünk,	miattunk	és	helyettünk	azon	a	kereszten,	és	feltá-
madt értünk, értem is.

	 Ezek	után	az	Isten	Igéjén	át	áradó	élő	vízzel	táplálkozva	élem	a	mindennapjaimat,	
immár	Jézus	Krisztussal!	Dicsőítem	Istenem	imámmal,	gitárommal,	énekemmel	és	az	Ő	
Igéjének való engedelmességgel!

K. Ferenc

Forrás

	 Rekkenő	hőség,	kánikula.	Jólesik	megállni	túra	közben	a	forrásnál.	Nem	messze	aszta-
lok,	padok	várják	a	megpihenni	vágyó	erdőjárókat.	Pompás	hely	egy	kis	elcsendesedésre.	

	 Úgy	döntök,	hogy	itt	hűsölök	egy	kicsit,	megvárom,	míg	enyhül	a	forróság,	és	csak	
aztán	megyek	tovább.	Miután	jót	iszom	a	forrás	hűs	vizéből,	letelepszem	az	egyik	pad-
nál, olvasok, imádkozom. Közben többen is jönnek a forráshoz vízért. Csak pár lépés a 
betonút,	így	a	forrás	könnyen	megközelíthető.	

	 Először	egy	biciklis	fiú	áll	meg,	jót	iszik	és	megy	tovább.	Aztán	egy	idős	házaspár	
jön	két	üveggel,	nemcsak	isznak,	de	visznek	is	a	vízből.	A	következő	egy	férfi,	aki	két	
rekesz ásványvizes üveget vesz ki az autó csomagtartójából. Bizony negyedórába is be-
letelik, mire az összes üveget teletölti.
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Tűnődöm.	Hátam	mögött	folyamatosan,	állandóan	csobog	a	forrás.	Biztosan	van,	amikor	
kevesebb víz van benne, van amikor több. De mindig folyik, akár van ott egy szomjas 
vándor,	akár	nincs.	A	fölösleges	víz	a	kis	hegyi	patakban	folytatja	útját,	viszi	az	éltető	
vizet a fáknak, bokroknak, kerteknek.

 Ilyen a kegyelem is: állandóan ömlik, vagy csak csurog, de soha ki nem apad, min-
dig	folyik.	És	mindig	föntről	lefelé,	amerre	a	leginkább	szükség	van	rá.	Ha	alátartom	a	
„poharamat”, felüdülök, ha nem, kiszáradok. 

	 Szeretnék	Uram,	újra	és	újra	meríteni	nálad	az	élet	vizéből!

Damásdiné Judit

Visszanyert értelem

	 Ilonka	néni	hívő	volt,	fekvőbeteg	a	vajai	szeretetotthonban	öt	éve.	Agylágyulás	érte,	
ezért	kellett	ágyban	feküdnie.	Mivel	akkor	már	én	is	az	otthon	lakója	voltam,	sűrűn	meg-
látogattam.

	 Röviddel	halála	előtt	történt	a	következő:	Éppen	belépve	hozzá,	azonnal	érzékeltem,	
hogy elborult elmével fekszik ágyán. Akkor az Úr egy jó gondolatot adott. Ezt mondtam 
neki:	Ilonka	néni,	tessék	dicsőíteni	Istent,	mert	Ő	jó,	csodálatos,	nagykegyelmű,	bölcs,	
irgalmas	és	szent	Úr.	Tessék	Őt	magasztalni	saját	lényéért.

	 Ilonka	néni	engedelmesen	el	is	kezdte	a	magasztalást.	Kis	idő	múltával	ismét	felcsil-
lant	arcán	az	értelem	fénye,	s	már	nem	gépiesen	mondta	imádságát,	hanem	szívből	és	
értelemmel.

	 Aki	dicsőíti	az	Urat,	nagy	jóban	részesül!

Komoróczy István

Nyári élményem

	 Már	nagyon	vártam	az	idei	Dicsőítő	Sulit.	Kicsit	túlvállaltam	magam	a	gyülekezeti	
szolgálatokban	és	közel	voltam	a	kiégéshez.	A	dicsőítésekkel	tényleg	feltöltődtem,	na-
gyon élveztem a napi három „Ez  az a nap”-hoz hasonló  mini koncertet. 

 Első este	az	Úr	szólt,	hogy	ne	csak	a	dallamra	figyeljek	oda,	hanem	a	szövegre	is.	
Nagyon	tetszett,	mert	felemelő	volt	a	dalszöveg	is,	de	voltak	benne	olyan	részek,	amiket	
tudatosan kirekesztettem a tudatomból és csak énekeltem, anélkül, hogy elgondolkodtam 
volna rajtuk: pl.: 
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Üres és sivár az életem, csak Veled érdemes leélni az életem 
Te vagy méltó, hogy a szívemben a legfőbb helyen légy, 

Javamra válik minden könnyem, 
Próbálj ki a tüzes kemencében, 

Szerelmed határtalan, az élet Veled páratlan.

 Második napon este, már nem tudtam ezeket énekelni, az Úr rámutatott, hogy nem 
jönnek	szívből,	előtte	pedig	ne	viseljek	álarcot,	ne	tegyek	úgy,	mintha	minden	rendben	
lenne, amikor nincs.

 Szerdán a lelki „anyukámmal” tudtunk egy jót beszélgetni és imádkozni.	Ő	nem	arról	
híres, hogy lábujjhegyen járkál körülöttem, nehogy már megsértse az én érzékeny lel-
kem.	Tőle	mindig	megkapom	az	igazat,	amit	az	Úr	helyez	a	szívére.	Elsőre	fáj,	de	akkor	
épp	arra	van	szükségem	és	utána	tovább	tudok	haladni	a	megszentelődés	útján	Jézussal	
együtt.

 Hogy miért is fájtak annyira a fenti dalszöveg részletek? 40 éves vagyok, egyedülál-
ló,	aki	soha	nem	volt	még	férjnél	és	nagyon	vágyik	már	egy	társra.	Ilyen	idős	korban	már	
kap	az	ember	egy	pár	keresetlen,	segítőszándékú	beszólást.	Számtalanszor	letettem	már	
ezt az Úr keresztjéhez, de mindig visszavettem. 

	 Egy	ideig	minden	jó	volt,	önerőből	ment	a	harc.	De	aztán	jött	valami,	amivel	a	Sá-
tán megnyomta azt a bizonyos gombot a távirányítómon és megkapta a kívánt reakciót: 
önsajnálat,	keserűség,	irigység	stb.	Utána	rájöttem,	hogy	ez	nem	volt	nagyon	keresztyé-
ni viselkedés. Rögtön megjött a válasz az agyamból, hogy milyen a helyes viselkedés, 
bebeszéltem magamnak, hogy ezzel nem mehetek Istenhez. Mit szól ahhoz, hogy már 
megint	itt	nyavalygok	ilyen	kis	dolog	miatt?	Aztán	nagy	nehezen	az	Úr	meggyőzött	ar-
ról, hogy nyugodtan valljam meg neki, ha valami fáj, nem fog elküldeni, nem mondja, 
hogy ejnye, már megint ez a panaszod, hányszor bocsássam meg ezt? 

 Ez volt az én személyre szabott tövisem, amely már elgennyesedett a szívemben. 
Amíg minden rendben volt, nem éreztem, hogy fájna, de aztán történt valami, például az 
egyedülálló	barátnőket	eljegyezték,	utána	férjhez	mentek	mellőlem.	Ezek	a	dolgok	azt	
eredményezték,	hogy	a	szívemben	lévő	tövishez	egy	kicsit	hozzáértek,	erre	én	csak	fel-
ordítani tudtam. Ez okot adott arra, hogy az önsajnálat mocsarában egy jót dagonyázzak. 
Elvártam, hogy mindenki lábujjhegyen járjon körülöttem és nehogy felhozza a házasság 
témáját,	seperjük	a	szőnyeg	alá	és	tegyünk	úgy,	mintha	nem	is	létezne.	Elegem	lett	ebből	
és	miután	rámutatott	az	Úr	a	probléma	gyökerére,	megkértem	Őt,	hogy	távolítsa	el	ezt	a	
tövist	a	szívemből.	Azóta	tapasztalom,	hogy	gyógyítja	a	helyét	és	a	reakcióim	már	meg-
változtak,	dicsőség	legyen	Neki!				

 Az egyik dics-sulis tanítás kapcsolódott ehhez (Istennel semmi se véletlen!): nyu-
godtan	fedd	fel	érzéseidet	Isten	előtt,	mint	Dávid	tette	pl.	a	102.	zsoltárban.	De	ne	maradj	
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meg ezen a szinten, jöjjön egy DE, amivel megvallod Isten ígéreteit és megköszönöd, 
hogy	Ő	hűséges	és	megtartja	ígéreteit.	Egy	idő	után	tovább	kell	lépni.

	 Más	kemény	üzenete	is	volt	az	Úrnak	számomra:	agyban	nagyon	erős	vagyok,	sok	
keresztyén könyvet olvastam és tudom az eszemmel, hogy mi a helyes válasz, hogy 
kellene	viselkedni.	Inkább	a	szívemből	kellene	ezt	 tennem,	átengedni	a	gyeplőt	Isten-
nek,	hátra	dőlni	és	élvezni	az	utat	Vele.	A	Vele	való	kapcsolatot	erősíteni	a	sok	szolgálat	
helyett! Vele tényleg páratlan az élet!

 A lelki „anyukám” azt a képet kapta rólam, hogy körbe-körbe haladok egy általam 
kiépített sínpáron. Mindig csak ugyanazt a tájat nézem, mert magam építettem. Persze 
vezet	az	Úr,	amennyire	engedem	Neki:	ad	ötleteket	a	gyerek	és	a	női	órákra.	Épített	ki	
nekem	az	Úr	Jézus	váltókat,	amiken	átmehettem	volna	egy	egyenes	sínpárra,	ahol	Ő	ve-
zetné a vonatot, de én szépen észrevétlenül lezártam ezeket és folytattam a magam útját. 
Az Úr Jézus ott állt a másik sín mellett és hívott: gyere át ide! Sokkal változatosabb, 
szebb tájakon vezetlek keresztül, csak add át az irányítást! Ez sokkal nehezebb lesz, mert 
teljesen fel kell adnod magad és vallanod, hogy Én vagyok minden mindenekben a te 
életedben is! Itt vagyok Én is veled és átsegítelek a nehézségeken.

 Szerdán este megvallottam mindazt bűnként, amit felhozott bennem az Úr. Jól kisír-
tam megint magam, aztán felszabadult lettem.

 Csütörtökön és pénteken már tiszta szívből tudtam énekelni az énekeket, mint aki 
teljesen egyetért ezekkel, és aki ezeket meg is akarja élni az életében. 

 Pénteken a záró koncerten	azt	a	képet	adta	az	Úr,	hogy	már	az	Ő	általa	vezetett	vona-
ton ülök. Kissé bánkódva nézek vissza a kis megszokott életemre. Erre az Úr Jézus hátra 
nézett és bocsánat ezért, de csibészes mosoly derült fel az arcán és rám kacsintott: Jobb 
lesz itt, meglátod! Erre már felnevettem, hisz Neki nem lehet ellenállni!

 Azóta naponta harcolok az Úrral. Szentlelke segítségével emlékeztet, hogy ne tartsak 
semmit	magától	értetődőnek,	mindenben	adjam	át	az	irányítást!	Sokszor	jönnek	a	berög-
ződött	gondolatok.	Ezeket	kell	időben	elcsípni	és	Krisztushoz	vinni.

 Nagyon hálás vagyok Istennek, hogy még nem fejezte be a munkát rajtam. Nem 
mondja, hogy na, ez egy reménytelen eset! Türelmesen és nagy szeretettel terelget a 
keskeny úton!

L. Szilvia
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Stafétaátadás

	 Életünknek	különböző	időszakaszai	vannak.	Visszanézve,	számos	eseményre	öröm-
mel	és	hálaadással	gondolunk,	de	vannak	olyan	történések	és	bűnök	is,	amelyeket	szeret-
nénk meg nem történtté tenni. Most, én hálaadással emlékezem vissza arra a nyolc évre, 
amit	a	Vigasztaló	testvéri	körlevél	szerkesztőbizottsági	tagjaként	megéltem.
 2007-ben kezdtem begépelni a kézzel írt leveleket, mert akkor még nem volt inter-
netkapcsolatom,	így	aztán	a	szövegeket	floppy	lemezen	Magyarné	Balogh	Erzsikének	
jutattam	el.	Később	kaptam	egy	testvértől	számítógépet	és	akkor	beköttettem	az	interne-
tet, így minden levél hozzám került.
	 Ezekben	 a	 levelekben	 a	beküldő	 emberek	 szívét	 ismerhettem	meg.	A	 levelek	 tar-
talma többségében épített, és örömöt adott nekem, majd a testvéreknek is. Sok jó hírt 
kaptunk, és örömmel adtunk tovább.  Amikor összeállt egy-egy szám, amiben tanítások 
és	élő	bizonyságok	voltak,	előre	örültem,	hogy	a	testvéreknek	is	áldássá	válik	majd.
	 Most	eljött	az	idő,	amikor	úgy	érzem,	be	kell	fejeznem.	Életemnek	ez	a	munkája	itt	
befejeződött.	A	konferenciák	szervezésében	még	egy	ideig	részt	tudok	venni,	míg	Isten	
azt	engedi	és	lehetővé	teszi.	Továbbra	is	szeretettel	imádkozom	a	Vigasztaló	szerkesztői-
ért, olvasóiért.

Szalontai Zsuzsa

 Kedves Zsuzsa!

 Az elengedés életünk egyik legnehezebb feladata. Kevesek értik meg ennek fontos-
ságát	és	főleg	időpontját.	Már	születésünk	pillanatától	ösztönösen,	majd	egyre	inkább	tu-
datosan, csak a kapaszkodást, a megragadást, a megszerzést tekintjük az élet lényegének.
 Jézus abban is példánk, hogy tudott és tud elengedni. Elhagyva mennyei világát 
és	dicsőségét,	emberi	 testet	öltött.	Tudott	kicsi	 lenni	közöttünk,	majd	meghalt	értünk.	
Egykor	majd	minden	hatalmát	 az	Atya	 tekintélye	 alá	 rendeli,	 hogy	Ő	 legyen	minden	
mindenekben.
	 A	Parakletos	Alapítvány	nevében	szeretném	megköszönni	nyolc	évig	végzett	figyel-
mes és szeretetteljes munkádat. Te voltál, és bizonyára némileg maradsz is, a Vigasztaló 
munkatársi	csapatának	egyik	fő	imádkozója,	a	mindenkori	csendes	hang,	a	Lélek	szavá-
nak meghallója és alázatos megszólaltatója.
	 Áldást	kérünk	további	életedre	és	munkádra.	Eddig	kevés	dolgot	írtál	le	életedből,	
igyekeztél a háttérben maradni. Talán most jött el annak az ideje, hogy egyre bátrabban 
feltárd	az	olvasók	előtt	életed	csodálatos	kincseit,	amelyekkel	az	Úr	ajándékozott	még	
Téged szentlelkes gyermekkorod óta.
Szeretettel:

István és a szerkesztői csapat
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Gondolatszilánkok

Jézus	Krisztus	földi	életében	soha	nem	sértődött	meg,	s	nem	érzékenykedett,	pedig	ren-
geteg támadás érte. Akkor mi miért tesszük ezt?
Nem elég nem dicsekedni, a szívedben se gondolj többet magadról, mint ami vagy!

Komoróczy István

Egy narancs gerezdjei

 Nem emlékszem arra, mikor számoltam meg utoljára egy narancs gerezdjeit. Biz-
tosan megtettem többször is, de most egészen más értelmet kapott, hogy tudjam, hány 
részre lehet szétosztani és mekkorák azok a részek. Vettem egy narancsot, de most nem 
a gyermekeim között osztottam szét, vagy éppen egy torta tetejére kellett, hanem emlé-
keztetett.

	 Pongó	Gyula	 református	 lelkipásztor	 (Mezőkeresztes,	1925.	március	29	- Makó, 
2015. július 19.) - Gyula bácsi - búcsúztatásán úgy éreztem, hogy nem a gomolygó 
felhők	miatt	nő	a	sötétség,	hanem	egyre	több	ragyogó	tekintetű	ember	hiányzik	a	földi	
világból. Az általa épített imaház falára kivetített képen egy Szentlelket vett ember arca 
sugárzott.	A	kommunizmus	idején	sorozatos	hátratételt	szenvedett	ő	maga,	és	vele	együtt	
egész	családja.	Tudom,	hogy	számos	igehirdető	élt	hasonló	életet.	Pongó	Gyula	sem	arra	
tekintett, hogy emberi és anyagi hátratételek között szolgál, hanem Jézusra tekintett. 
Sorsa	és	élete	nem	különbözött	azokétól	a	küzdő,	hajnaltól	késő	estig	dolgozó,	szegény	
körülmények	között	élő	családok	életétől,	akikkel	mint	gyülekezettel,	mint	rábízottakkal	
közösséget vállalt. Csakhogy Gyula bácsi Jézusra tekintve élt. Egész családjával együtt 
építette az imaházat Kiszomborban, ahol ma is él a gyülekezet, ahol ma is hangzik az 
élet	beszéde,	amit	ő	egész	életével	hirdetett.	Az	Ige	építette	és	tartotta	meg	őket.	Az	Ige	
táplálta	és	erősítette	őket	úgy,	hogy	néhány	éve,	amikor	id.	Bagi	László	lelkipásztorral	
együtt	meglátogattuk,	ragyogó	tekintettel	azonnal	a	Parakletos	csendeshetekről	kérde-
zett. Név szerint imádkozott minden szolgáló lelkipásztorért és hálát adott azokért az 
időkért,	amikor	még	ő	is	ott	volt	Szabó	Imre	és	Szabó	Éva	mellett.	Élete	vezérfonala	az	
Ézsaiás	40,	28	-31	volt,	annak	megvallása	a	Szentlélek	által,	hogy	ügye	az	Úr	előtt	van,	
Aki	nem	fárad	és	nem	lankad	el,	sőt	„Erőt	ad	a	megfáradtnak	és	az	erőtlent	nagyon	erőssé	
teszi….akik az Úrban bíznak, erejük megújul, szárnyra kelnek, mint a sasok, futnak, és 
nem	lankadnak	meg,	járnak	és	nem	fáradnak	el.”	A	búcsúztató	lelkipásztor,	az	őt	követő	
utódok,	fiatal	és	idős	szolgatársak,	mind	úgy	ismerték,	mint	azt	az	embert,	aki	engedett	
Jézus szavának és vette a Szentlelket (Jn 20,19-23).  A Szentlélek nélkül semmilyen 
korban,	és	időben	nem	lehet	betölteni	a	lelkipásztori	szolgálatot.	A	mi	időnkben	sem.	

És hogy mi is történt az egyetlen naranccsal? Nem más, csak az, hogy volt olyan Kará-
csony, amikor az öt tagú lelkészcsalád egyetlen ajándékakét szétosztották egy narancs 
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gerezdjeit. Öt felé. 11 gerezd volt abban a narancsban, amit most vettem, és arra gondol-
tam,	mindenki	kaphatott	kettőt,	és	még	maradt	egy,	amit	tovább	lehetett	adni.	Mert	az	
Isten ilyen. Szolgáinak eleget ad, de mindig gondoskodik arról, amivel másoknak szol-
gálhatunk.	Az	Isten	kegyelmes,	amikor	Szentlelke	által	megtanít	örülni	annak,	amiről	Ő	
gondoskodik	számunkra;	ami	nem	különbözhet	azoknak	az	embereknek	a	helyzetétől,	
amiben a ránk bízottak élnek. 
Pongó	Gyula	 református	 lelkipásztor	 90	 évet	 élt.	 Jézusnál	 van.	Tekintete	már	 az	 élő,	
feltámadott	és	eljövendő	Krisztust	látja	egyedül.

Magyarné Balogh Erzsébet

HÍREK:

Hatvani Parakletos Csendesnap	Időpont:	október	10-én	du,	1530 
Helyszín: Hatvan, Református templom (3000 Hatvan, Dózsa Gy. tér 9.)
A	tanítást	Fogarasi	Gábor	lelkipásztor	tartja.	Szolgálatának	címe:	Életkereszteződés	Jé-
zus jelenlétében (Mk 5, 21-43).

Kálvin téri alkalmainkat minden hó első hétfőjén 10 órától tartjuk. 
Vezeti: Péntek László esperes úr

Tavaszi hitmélyítő hét 2016. május 2-6 között lesz Mátraházán.

Örömmel	jelezzük,	hogy	Dr.	Tatai	István:	Bibliai	kardiológia	című	könyve	a	Parakletos	
Könyvesház	gondozásában	ismét	megjelent.	A	szerző	szívünk	különböző	állapotait	he-
lyezi	a	Szentírás	mérlegére.	Így	szól	az	irigy,	a	hálás,	az	imádó,	a	szerelmes,	a	megtört	és	
megtért,	a	bölcs,	és	a	Jézust	visszaváró	szívről.		
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